



SCHOLARSHIP

大连理工大学2026年度 国际中文教师奖学金项目

2026

为支持国际中文教育发展,培养优秀中文教师,教育部中外语言交流合作中心设立国际中文教师奖学金。符合条件的学生和在职教师可通过孔子学院、汉语考试考点、本国教育机构或中国驻外使领馆等推荐机构,申请赴中国高校进修。

申请资格

- 1.非中国籍,对华友好,无犯罪记录,身心健康。
- 2.有志于从事中文教育及相关工作。
- 3.年龄16-35周岁(以2026年9月1日计)。在职中文教师可放宽至45周岁,本科申请者一般不超过25周岁。

招生类别与条件(2026年入学)

类别	入学时间	资助期限	汉语水平要求 (HSK/HSKK)
四周研修生	2026 年 12 月	4 周	有 HSK 成绩 (团体申请优先)
一学期研修生	2026 年 9 月 /2027 年 3 月	5 个月	HSK(三级)180 分, 有 HSKK 成绩
一学年研修生	2026 年 3/9 月	11 个月	汉语言文学: HSK(四级)180 分, HSKK(中级)60 分 汉语研修: HSK(三级)210 分 国际中文教育: HSK(三级)270 分, 有 HSKK 成绩
国际中文教育 专业本科生	2026 年 9 月	4 年	HSK(四级)210 分, HSKK(中级)60 分
国际中文教育 专业硕士生	2026 年 9 月	2 年 *	HSK(五级)210 分 (作文 $\geq$ 65) , HSKK(中级)60 分

*注:硕士生资助期满后,优秀者可申请转为大连理工大学国际学生校长奖学金。



Scan this code to follow us
【STUDY IN DUT】
扫码关注“留学大工”公众号



Scan this code to
check DUT website
扫码查看学校网站

👤 联系人:国际教育学院招生办公室

✉ 邮箱:dutsice@dlut.edu.cn

☎ 电话:+86-411-84706048

申请流程

在线申请

登录中外语言交流合作中心奖学金网站
(<http://www.chinese.cn>) 提交申请;

同时登录大连理工大学网上申请系统
(<http://iso.dlut.edu.cn/>) 提交材料。

注:若没有推荐机构,可联系我校开具(邮件标题标明“CIS推荐信”)。

申请截止日期 (北京时间)

7月入学:

学生申请截止日期为4月15日,推荐机构、接收院校审核截止日期为4月25日;

9月入学:

学生申请截止日期为5月15日,推荐机构、接收院校审核截止日期为5月25日;

12月入学:

学生申请截止日期为9月15日,推荐机构、接收院校审核截止日期为9月25日;

2027年3月入学:

学生申请截止日期为10月31日,推荐机构、接收院校审核截止日期为11月10日。

注:语合中心组织评审,于入学前约3个月公布结果。

关于在职中文教师和汉语桥获奖者

- 在职中文教师申请各类奖学金,可提供就职机构出具的在职证明和推荐信,同等条件下优先录取。
- 汉语桥获奖者:在各类汉语桥比赛中获得“国际中文教师奖学金证书”者,登录国际中文教师奖学金网站,凭奖学金证书向目标接收院校提交申请材料,如有问题,请咨询 chinesebridge@chinese.cn。

奖学金内容

- 涵盖学费、住宿费、生活费 and 综合医疗保险费(四周生无生活费)。
- 生活费标准:本科生/研修生 2500元/月,硕士生 3000元/月。

联系方式

政策咨询(语合中心): scholarships@chinese.cn

大连理工大学(国际教育学院):

- 本科生、硕士生: dutsice@dlut.edu.cn
 - 一学年/一学期: zimow@dlut.edu.cn
 - 四周研修生: fenglu@dlut.edu.cn
- 电话: +86-411-84707434, +86-411-84706048



2026 International Chinese Language Teachers Scholarship of Dalian University of Technology

2026

In order to support the development of international Chinese education and train outstanding Chinese teachers, the Center for Language Education and Cooperation of the Ministry of Education has set up the International Chinese Teacher Scholarship. Qualified students and in-service teachers can apply for further study in Chinese universities through Confucius Institutes, Chinese language test centers, domestic educational institutions or Chinese embassies and consulates abroad.

Application qualification

1. Non-Chinese nationality, friendly to China, no criminal record, physical and mental health.
2. Interested in Chinese education and related work.
3. Age 16-35 (on September 1, 2026). In-service Chinese teachers can be extended to 45 years old, and the subject applicants are generally not over 25 years old.

Program Categories and Requirements

Category	Enrollment Date	Duration of Funding	Chinese Proficiency Requirement
Four weeks	December 2026	4 weeks	HSK score required (group applications prioritized)
One semester	September 2026/March 2027	5 months	HSK (Level 3) score of 180, with HSKK score
One year	September 2026	11 months	Chinese Language and Literature: HSK (Level 4) score of 180, HSKK (Intermediate) score of 60 Chinese Language Study: HSK (Level 3) score of 210 Chinese Language Education: HSK (Level 3) score of 270, with HSKK score
Undergraduate	September 2026	4 years	HSK (Level 4) score of 210, HSKK (Intermediate) score of 60
Master	September 2026	2 years*	HSK (Level 5) score of 210 (Writing $\geq$ 65) HSKK (Intermediate) score of 60

***Note:** Upon completion of the master's funding period, outstanding students may apply to transition to DUT scholarship.



Scan this code to follow us
【STUDY IN DUT】



Scan this code to
check DUT website

Website: <http://sie.dlut.edu.cn/>

Email: dutsice@dlut.edu.cn

Tel: +86-411-84706048/84779078

Application Process

Online Application:

Submit your application via the International Chinese Language Teachers Scholarship website (cis.chinese.cn);

Submit your application via the Dalian University of Technology Online Application System (<http://iso.dlut.edu.cn/>).

Note: If you do not have a recommending institution, contact our university to request one (email subject line: "CLS Recommendation Letter").

Application Deadlines (Beijing Time):

July Intake:

Student application deadline is April 15; review deadline for recommending institutions and host universities is April 25;

September intake:

Student application deadline is May 15; review deadline for recommending institutions and host universities is May 25;

December intake:

Student application deadline is September 15; review deadline for recommending institutions and host universities is September 25;

March 2027 Intake:

Student application deadline is October 31; review deadline for recommending institutions and host universities is November 10.

Note: The Center for Language Education and Cooperation (CLEC) will conduct evaluations and announce results approximately three months prior to the respective enrollment date.

Regarding In-Service Chinese Teachers and Chinese Bridge Award Winners

- In-service Chinese language teachers need to provide proof of employment and a letter of recommendation from the employer.
- Applicants who have received the International Chinese Language Teachers Scholarship Certificate during Chinese Bridge competitions need to submit their application documents along with their scholarship certificates to the Host institutions directly at the International Chinese Language Teachers Scholarship website. For further inquiry, please contact chinesebridge@chinese.cn.

Scholarship Coverage

- Covers tuition, accommodation, living expenses, and comprehensive medical insurance (four-week students receive no living allowance).
- Monthly living allowance: Undergraduate/Research Students: 2,500 RMB, Master's Students: 3,000 RMB.

Contact information

Policy Inquiries (Center for Language Education and Cooperation): scholarships@chinese.cn

Dalian University of Technology (School of International Education):

- Undergraduate & Master's Students: dutsice@dlut.edu.cn
 - One Academic Year/Semester: zimow@dlut.edu.cn
 - Four-Week Trainees: fenglu@dlut.edu.cn
- Tel: +86-411-84707434, +86-411-84706048